

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တစ်နှစ် နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်မားရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်မြဲစွာမြှင့်တင်ရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။

၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၅။ ဆန္ဒမေးပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမျှမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့်စီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တဝန်လုံးအဖို့ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နှစ်နိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ရှိရင်းစွဲ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်နိုင်စေရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများ အမြင်ချင်းစလှယ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် Army Operations Center၊ Neighboring Countries Coordination Center(NCCC) ဌာန၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ General Kittisak Boonprathamchai ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် နှစ်နိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်နိုင်စေရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများ၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစဉ်များ အပြန်အလှန် သွားရောက်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံခြင်းတို့ကို စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် Army Operations Center၊ Neighboring Countries Coordination Center(NCCC) ဌာန၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ General Kittisak Boonprathamchai အား ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ဆံစဉ်။

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

ကနေဒါရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ ဝင်ခွင့်ခွန် စတင်ထမ်းဆောင်နိုင်ပြီ ဟု ဂျပန်ကုမ္ပဏီ ၁၉၀ ကျော်က မြန်မာအလုပ်သမား ၆၀၀ နီးပါး ခိုင်းမာပြီး သူတောသနကျင့်ဝတ်နှင့် ပြည့်စုံသော သူတောသနကောင်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် ကြပါစို့

နိုင်ငံပွဲပြီးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြည်လုံးကျွတ်သန်းခေါင်စာရင်း

သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းဟူသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် အချိန်ကာလတစ်ခု၌ ရှိနေသည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားရေး ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ရယူခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အချက်အလက်များသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် အချက်အလက်အသုံးပြုသူများအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ပြီး စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲခြင်း၊ မူဝါဒချမှတ်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုကြ ရခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်၏ တက်ကြွစွမ်းအား၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ လမ်းတံတားများ တည်ဆောက်မှုတို့ အပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးစီမံကိန်းများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်လေ့လာမှုတို့အတွက်လည်း အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည်။

လူဦးရေသတင်းအချက်အလက်ဆိုင်ရာ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံအသီးသီးတို့တွင် ၁၀ နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ် ကောက်ယူလေ့ရှိကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သန်းခေါင် စာရင်း ကောက်ယူမှုသည် မိုင်းတွင် ရှေးမြန်မာဘုရင်များ လက်ထက်ကပင် အစရှိသောကိစ္စများနှင့် စစ်မှန်စွာဆောင်ရွက်ခဲ့ဖူးကြောင်း သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမှုဆိုင်ရာ စစ်တမ်းကောက်ယူမှု များ ပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး ကိုလိုနီခေတ်ဘက်လည်း နယ်ချဲ့အစိုးရ က ၁၀ နှစ်တစ်ကြိမ် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခဲ့သည်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးဆက်တွဲ ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင်မူ ပြည်လုံးကျွတ် သန်းခေါင်စာရင်းကို ကောက်ယူနိုင်ခဲ့ပြီး နောက် ၁၀ နှစ်အတွက် ၁၉၅၇ ခုနှစ်တွင်လည်း ပြည်လုံးကျွတ်သန်းခေါင်စာရင်း ထပ်မံ ကောက်ယူခဲ့သည်။ သန်းခေါင်စာရင်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေသည် ၁၉၅၀ ခုနှစ်တွင် ရှစ်သန်းကျော်၊ ၁၉၆၀ ခုနှစ်တွင် ၁၂ သန်းကျော်၊ ၁၉၇၀ ခုနှစ်တွင် ၁၉ သန်းကျော်၊ ၁၉၈၀ ခုနှစ်တွင် ၂၄ သန်းကျော်နှင့် ၁၉၉၀ ခုနှစ်တွင် ၃၀ သန်းကျော်ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၀ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်းလူဦးရေမှာ ၅၁ သာမ ၄၉ သန်းဖြစ်ပြီး လူဦးရေတိုးနှုန်း ၀.၁၁၀၀ ရာ ရာခိုင်နှုန်း ရှိသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ကောက်ယူခဲ့သည့် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်း အရာ သန်းခေါင်စာရင်းသည် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခု ကြားဖြင့်ခွဲပြီးဖြစ်ရာ ကွဲလွဲမှုများ အပြောင်းအလဲများရှိနေပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိတ်ချုပ် မျိုးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ နှစ်သစ်ကျမ်းအစကောက်စာတွင် "၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်းမှာ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအတွင်း ပြည်လုံးကျွတ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူ ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သန်းခေါင် စာရင်းမှ ရရှိတဲ့ လူဦးရေဆိုင်ရာ ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များ က ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေး ကိုစုစုပေါင်းအကျိုးရှိလှိုင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ချစ်ပြင် ကျွန်တော်တို့အစိုးရရဲ့ အဖွဲ့မည်မှန်းမရှိဘဲ ပြည်လုံးကျွတ် လူဦးရေ ဝါးစားမျှတသော ပါတီနီဒီမိုကရေစီအထွေထွေကောက်ပွဲ ကြီး ဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အခြေခံအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေရေးများ မှန်ကန်ပြည့်စုံရေးများလည်း အသုံးပြုမှာဖြစ်ပါသည်" ဟူ၍ ဖော်ပြထားခဲ့သည်။

ယခုအခါ ၂၀၂၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမှုအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း စာရင်းကောက်ယူခြင်း စာရင်းပြုစုခြင်းနှင့် အစီရင်ခံစာထုတ်ပြန်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီ ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်း၏ ရည်ညွှန်းချိန်ကို လာမည့် ခေါင်တော်ဘာလ ၃၀ ရက် ည သန်းခေါင်လယ်အစိုးရကို သတ်မှတ် ထားပြီး ရည်ညွှန်းချိန်၏ နောက်တစ်နေ့ဖြစ်သည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ခေါင်တော်ဘာလ ၃၀ ရက် ၁၅ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၁၅ ရက်ကြာ ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံပွဲပြီးတိုးတက်ရေးနှင့် ပါတီနီ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေကောက်ပွဲကြီး ဖြစ်ပေါ်စေရေး အတွက် လူ့စွန့်စားပေးပါမည့် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူမှု လုပ်ငန်းကြီးတွင် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရပါမည် အကြောင်း။

နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာ ကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ ရွာရန် ရာနန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့ နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ် အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေ အနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်း အသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်း အမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလှန်ပင်လယ် ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေ ခန့် ရှိနိုင်သည်။

မှတ်သားပေးရန် မိုးရေချိန် များမှာ မိုင်းဆတ်မြို့နှင့် နေပြည် တော် (မေ့သိရုံမြို့နယ်)တို့တွင် ၀.၁၁၀၀ မီလီမီတာခန့် နေပြည်တော် (ဥက္ကဋ္ဌသီရိမြို့နယ်)နှင့် (မေယျာ သီရိမြို့နယ်)တို့တွင် ၀.၁၁၀ ၁၂ လက်မခန့်နှင့် ကျိုင်းတုံမြို့နှင့် လောလျှီတို့တွင် ၀.၁၁၀ ၀၄ လက်မခန့် ဖြစ်ကြသည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် တို့တွင် ညအစိုးရများ အနည်း ငယ် လျော့နည်းနိုင်သည်။
မိုး/ဇေ



၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုကြီးထောင်စုံတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအလုံးက ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အပြည့်အဝရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တစ်ပတ်နှင့် ပြည်သူ့ အထူထူ လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားပြည်သူအလုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးအကျိုးစီးပွားစိုက်ပျိုးမှု၊ မြို့ပြရေးရာအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများနှင့် MSME အခွင့်ကဏ္ဍတို့ ဖြစ်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးစံနှုန်းချက်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်ယာယီပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ စွပ်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအလုံးက ပိုင်းပိုင်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၅) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဒီမိုကရေစီဖန်တီးရေးအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာရေး တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပိုင်းပိုင်းဆောင်ရွက်ရေး။

ယခုလအတွက် ဈေးကွက်၌ရောင်းချရန် သင့်တင့်မျှတသော ဆန်ဈေးနှုန်းများကို MRF ထုတ်ပြန်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၆
မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးအသင်းချုပ် (MRF) က ဆန်ဈေးနှုန်းများအဖြစ် သတ်မှတ်ချက်ထုတ်ပြန်ရာ၌ ၁၀၈ ပေါင် (၂၄ ပြည်) ဆန်တစ်အိတ် ရွှေတိုပေါဆန်း ၁၀၅ မှတ် ဆန်တစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၁၂၅၀၀ မှ ၁၃၅၀၀ အတွင်း သတ်မှတ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ထို့အတူ ယခုလတွင် (၁၀၈)ပေါင် (၂၄ ပြည်) ဧည့်မထအပုံစံဖြစ်သည့် (၂၅) မှတ် ဆန် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၇၀၀၀ မှ ၇၂၀၀၀ အတွင်း၊ ဧည့်မထအပုံစံ (၁၅) မှတ် ဆန် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၇၅၀၀ မှ ၇၅၀၀၀ အတွင်းနှင့် ဧည့်မထအပုံစံ (၁၀၅) မှတ် ဆန်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀ မှ ၇၆၀၀၀ အတွင်း သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

၇၀၀၀ အတွင်း ရောင်းချရန် သတ်မှတ်ထား ကြောင်း သိရသည်။
အလားတူ ရက် ၉၀၊ ပမန်း၊ အထွတ်သားနှင့် အထွတ်ဆွတ်မထအပုံစံ (၁၀၅) မှတ် ဆန်တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၈၀၀၀ မှ ၈၅၀၀၀ အတွင်း၊ ဧရာဝတီ၊ ဧရာဝတီသား (၁၀၅) မှတ် ဆန်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၅၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀၀ အတွင်း၊ ဧရာ ဝတီပေါဆန်းများ (၁၀၅) မှတ် ဆန်တစ်အိတ် လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀၀ အတွင်း အခြားပေါဆန်းများ (၁၀၅) မှတ် ဆန် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀၀ အတွင်း၊ ဧရာဝတီကြားပုံ(ဘေးကြောင်းပေါ်) (၁၀၅) မှတ် ဆန်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ မှ ၁၀၅၀၀၀ အတွင်း ရောင်းချရန် သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းများက စုစည်းပိုင်များ၏ အသင်း ဝင်များ ပြည်ပတင်ပို့သည့် Exporter များ၊ ဆန်စပါးကုန်ထုတ်များမှ လိုက်နာဆောင်ရွက် ရန်နှင့် ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချမှုများ တွင် ၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း ကွပ်ကဲမှုရှိနိုင်ကြောင်း Super Market များ၊ Mini Mart များတွင် Consumer Packaging ဖြင့် Modern Trade ရောင်းချမှုများအတွက် ဈေးနှုန်း ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း ကွပ်ကဲမှုရှိနိုင်ကြောင်းလည်း ပါရှိသည်။
၂၀၂၄ ခုနှစ်မှစပြီး ထုတ်ရှိသော ဆန်အသစ် များအတွက်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဝယ်ယူရန် အခက် အခဲရှိပါက အသင်းချုပ်နှင့် ကုန်စည်ခွင်များ သို့ ဆက်သွယ်ပုံစံနှင့် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း လည်း MRF က အသိပေးထားသည်။ MT

ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆
သောင်းကျန်းသူများ၏ ဘုရားပုထိုးများကို ဆီးဖမ်းပစ် ကန့်ကွက် မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် သတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်စကားသံများအား သဘင်FM၏ ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား" အစီအစဉ်မှ "စုပေါင်း ကာကွယ် ကောသလဟာအန္တရာယ်" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
လာမည့်အပတ် စုဒ္ဓနန်းနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် "လက်ကိုင်ကိုင်

❖ ရွှေဖွဲ့မှု

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသများ၌ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ သတင်းအချက်အလက်များ ဖလှယ်ရေးတို့တွင် ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများနှင့်

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်တွေဆုံးဖြတ်မှုတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌတို့သည် အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ခဲ့ကြပြီး စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာဝင်းဦးနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတူ ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ



ဆိုင်ရာ ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် စစ်သံမှူး Senior Colonel Than-wit Yomchinda တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် Army Operations Center Neighboring Countries Coordination Center(NCCC) ဌာန၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ General Kittisak Boonprathamchai ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံး၊ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် Army Operations Center Neighboring Countries Coordination Center(NCCC) ဌာန၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ General Kittisak Boonprathamchai ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ကနေဒါရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ ဝင်ငွေခွန်စတင်ထမ်းဆောင်နိုင်ပြီဟု သံရုံးအသိပေး

ရန်ကုန်၊ ဇန်နဝါရီ ၁၆

ကနေဒါနိုင်ငံ၌ ရောက်ရှိနေထိုင်ကာ တရားဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ လစာဝင်ငွေအပေါ် မိမိထမ်းဆောင်လိုသည့်ကာလများအတွက် ဝင်ငွေခွန်စတင်ထမ်းဆောင်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ကနေဒါနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးက အသိပေးထားသည်။

ကနေဒါနိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမျိုးအစား P(J)(Passport-Job) (သို့မဟုတ်) PB (Passport-Business) ကိုင်ဆောင်၍ တရားဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံကူးလက်မှတ်တစ်စုံတစ်ရာရရှိ မြန်မာသံရုံးသို့ လျှောက်ထားရာတွင် မိမိထမ်းဆောင်လိုသည့် ကာလများအတွက် ဝင်ငွေခွန်များကို တစ်ပါတည်းထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးထားသည်။

ထို့အတူ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်တစ်စုံတစ်ရာရရှိပြီးသူများအနေဖြင့်လည်း မိမိထမ်းဆောင်လိုသည့်ကာလများအတွက် စတင်ထမ်းဆောင်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာထားသည်။

ပြည်ထောင်စုစာသွင်း မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ခွဲပဒေကိုပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေအရ ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် နေထိုင်အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ရရှိသောလစာဝင်ငွေအပေါ်တွက်ချက်မှု နည်းလမ်း နှစ်မျိုးဖြင့်တွက်ချက်ပြီး ရရှိသည့်အခွန်ပမာဏ (၂)ရပ်အနက် နည်းရာအခွန်ပမာဏကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှစတင်၍ ဝင်ငွေခွန်အပေါ် ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

ဝင်ငွေခွန်ထမ်းဆောင်မည့်သူများအနေဖြင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ ထပ်မံသိရှိလိုပါက မြန်မာသံရုံး၊ အော်တာဝါမြို့ ၏ သံရုံး email meottawa@rogers.com ၊ ရုံးတယ်လီဖုန်းအမှတ် ၆၁၃ ၂၃၂၅၅၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းအမှတ် ၆၁၃၇၅၅၆၇၂ သို့ ဆက်သွယ် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

MT

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေ့ရှိမြို့၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အခမ်းအနား တက်ရောက်

မုံရွာ ဇူလိုင် ၁၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် မနီဗိုင်းမောင်၊ ဒေါက်တာမူဝန်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယ ဦးမင်းအောင်၊ ဦးမင်းသိန်း၊ Jeng Phang နေဦးတောင်၊ ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးဝင်းမောင် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဇူလိုင် ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေ့ရှိမြို့၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်သော ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားတွင် ဝင်းကျင်းပြသသည့် ရိုးရာပြခန်းကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ နာဂရိုးရာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု (ဗဟို) နာယက ဦးလှထွန်းတို့က ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂ ရိုးရာနှစ်သစ်ကူးကွင်းဝင်မုခ်ဦးကို ဖဲကြီးပြတိုက် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ရိုးရာဆုတောင်းတိုင်းစိုက်ထူ ယင်းနောက် နာဂရိုးရာ တိုင်းရင်းသားများက ရိုးရာကွင်း အတွင်း ရိုးရာတံခွန်တိုင်းအား စိုက်ထူကြပြီး ရိုးရာဆုတောင်းတိုင်း အား နာဂရိုးရာ ဖဲကြီးအဆောက် အဦးရှုထွင် စိုက်ထူကာ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများနှင့်အတူ ရိုးရာ ဝန်တုံးအား တီးခတ်ကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများ သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနား သို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်အလံအား

အလေးပြုကြပြီး အခမ်းအနား သဘာဝတိက နှစ်သစ်နှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားသည်။ လက်တွဲညီညွတ်ကျော်ဇူး ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက နာဂဒေသသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသည့် ဒေသ ဖြစ်သည့်အတွက် နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို နာဂဒေသ အတွင်းရှိ လယ်ယာ၊ လေ့ရှိ၊ နန်းယွန်းမြို့နယ်တို့တွင် နှစ်စဉ် လာများကို ထိန်းသိမ်းစောင့် ရှောက်ပြီး တိုင်းရင်းသားအချင်း ချင်း ရင်းနှီးချစ်ကြည်ခြင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်ခြင်း တို့အား အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်အရင်းခံ၍ စေတနာအတိုင်း ရွက်ခြင်းဖြင့် တွေ့ကြုံရမည့် အခက် အခဲယူသမျှကို လက်တွဲညီညွတ် ကြေညာသွားသွားကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများ အပါ အဝင် တစ်နိုင်ငံလုံး တစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကဏ္ဍ

အလိုက် လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ နာဂတိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကို မောင်နှမများအနေဖြင့် အခွင့် အရေးကို အဓိအရယူပြီး အပြည့် အဝအသုံးချ၍ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဘက်စုံတိုးတက်ဆောင်ရွက် နာဂဒေသအတွင်း ကျန်းမာ ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆေးကုသမှု အပြင် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း၊ တိုးချက်ကုသပေး ဆေး တိုင်းဖြင့် ကလေးသူငယ်များအား ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး နှင့် လျော်ညီသည့် နေထိုင်သွားလာ စားသောက်မှုပုံစံ စနစ်တကျ ရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာ ရေး အုပ်ချုပ်ရေးစသည့် ကဏ္ဍ များ၌ လာရောက်တာဝန်ထမ်း ဆောင်နေကြည့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း များနှင့် ဒေသဝန်ထမ်းများအနေ ဖြင့် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကို မောင်နှမများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဆောင် ဆောင်ရွက် ပေးကြရမည်ဖြစ် ပြောင်း၊ နာဂဒေသအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ရာတွင် အခြေခံအချက်များ ဖြစ်သည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ရရှိရေး၊ စိုက်ပျိုးခြေကောင်းမွန် ရေး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ရရှိ ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးစနစ် မှန်ကန်မှု ရှိရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိပြီး မြေဩဇာဆန်းစစ်မှုများ ပြီး သဘာဝတဝန်ကျင့် ထိခိုက် မှုဖြစ်စေသည့် ရွှေ့ပြောင်း တောင်ယာစနစ်ကို လျော့ချ၍ ရေရရှိသည့်တိုင်း စိုက်ပျိုးရေး နည်းစနစ်ဖြစ်သည့် ခေတ်စီ လေ့ကလေး လယ်ယာစနစ်ကို လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ် ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး မြှေးမြှေး အောင်စေ ဖြစ်စေ လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အသိ ပညာရရှိ အတတ်ပညာရင်းများနှင့် လူမှုစီးပွား အရင်းအမြစ်များ

မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး နာဂဒေသအတွင်း စိုက်ပျိုး ရေး၊ မြေမြေရေးလုပ်ငန်းများအပြင် MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေးအတွက် ကူညီပေး သွင်းအား၊ အရင်းအနှီးနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များ ပြည့်စုံ စေရေးဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံ့စီးပွား မြှင့်တင်ရေး မတည်ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေများရရှိရေး ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ဒေသခံ ပြည်သူများအား အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးပြီး လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ ဒေသအတွင်း စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ဒေသ ရှိစေရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိပြီး မြေဩဇာဆန်းစစ်မှုများ ပြီး သဘာဝတဝန်ကျင့် ထိခိုက် မှုဖြစ်စေသည့် ရွှေ့ပြောင်း တောင်ယာစနစ်ကို လျော့ချ၍ ရေရရှိသည့်တိုင်း စိုက်ပျိုးရေး နည်းစနစ်ဖြစ်သည့် ခေတ်စီ လေ့ကလေး လယ်ယာစနစ်ကို လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ် ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး မြှေးမြှေး အောင်စေ ဖြစ်စေ လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အသိ ပညာရရှိ အတတ်ပညာရင်းများနှင့် လူမှုစီးပွား အရင်းအမြစ်များ



၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် စီးပွဲပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများ ရေးဆွဲရေးနှင့် (ဂ) နှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းမူဘောင် ပြန်လည်သုံးသပ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများ ရေးဆွဲနိုင်ရေးနှင့် (ဂ) နှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းမူဘောင် ပြန်လည်သုံးသပ် ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စီမံကိန်း နှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသားစီမံကိန်း ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၂) ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ ဦးဝင်းရိုး၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများက စီမံကိန်းဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ တက်ရောက် ကြသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ဦးစွာ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၂) ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသား စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် (ဂ) နှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းမူဘောင် ပြန်လည် သုံးသပ်ရေး နှိုင်းစိတ်၏ရှေ့လှုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဦးတည်ချက်များနှင့် ချိတ်ဆက်ရေးဆွဲရေးရလဒ် ဖော်ထုတ်၍ ဖွံ့ဖြိုးရေးညီညွတ်ရေးကို တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ရန်၊ ရည်မှန်းချက်များ စနစ်တကျ ချမှတ် ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပိုမိုကန့်သတ်ခြင်းရေးနှင့် အမျိုးသားပိုမိုကန့်သတ်မှု ဘာဝ ၂၀၂၁-၂၀၂၅ နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စီမံကိန်းများကို ပြန်လည်



သုံးသပ်ရေးနှင့် စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်မှုအားကောင်းစေရေး၊ ကဏ္ဍ အလိုက်နှင့် ဒေသအလိုက်ချိတ်ဆက်မှုများ ပိုမိုအားကောင်းစေရေးနှင့် လျာထားချက်များ ပြည့်စုံမှုရှိရေးတို့စတင်စဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်သန်းသန်းလင်က ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများ

ရေးဆွဲနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများ ရေးဆွဲနိုင်ရေး နှစ်စဉ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အကြံပြု ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် လှဝင်းသည် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်က နှစ်သစ်အမှာစကား ပြောကြားပြီး နာတိုင်းရင်းသားဦးက နာဂ နာဂနာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖြစ်ပေါ် လာပုံ သမိုင်းအကျဉ်းအား ဖတ်ကြားရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများ က ရိုးရာပြခန်းများနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာပြခန်းများကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများ သည် လေ့ရှိပြီး ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် ရောက်ရှိပြီး ဆေးရုံဝန်ထမ်းများ အတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ နှင့် ထောက်ပံ့ပေးပေးအပ်၍ ဆေးကုသမှု ခံယူရေးကြံသော

သေခံ တိုင်းရင်းသားများအား ရင်ရင်းနီးနီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် အားပေးကာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ အဟာရပြည့်စုံစားစားပေး အပ်သည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများ သည် အမျိုးသမီး အိမ်ထင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်တန်း ကောင်းနှင့် လေ့ရှိပြီး နယ်စပ် ဒေသတိုင်းရင်းသား လူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်းသို့ ပြန်ကြည့်ရှုနေ့၊ ထောက်ပံ့ပေးပေးပေး သူများ အိပ်ဆောင် စားဆောင်နှင့် စာကြည့်တိုက်တို့ကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ အစည်းအဝေး ခန်းမတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသား လူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်းနှင့် အမျိုးသမီးအိမ်ထင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်း ကျောင်းတို့မှ ဝန်ထမ်းများနှင့် သား ကျောင်းသူများ၊ သင်တန်း သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား သို့ တက်ရောက်သည်။ ထောက်ပံ့ပေးအပ် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများ က နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ခရီးစဉ်နှင့် ဟွမ္မလင်းမြို့နယ်များ ရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ဂုဏ်ပြု စေတနာရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်း သူများ အိပ်ဆောင် စားဆောင်နှင့် စာကြည့်တိုက်တို့ကို လိုက်လံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး တာဝန်ရှိသူ များ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များ အပေါ် ပြည်ဆည်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးကာ တက်ရောက် လာသူများအား ရင်းရင်းနီးနီး

နှုတ်ဆက်အားပေးသည်။ ညှိနှိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများ သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖိုးပွဲအခမ်း အစည်းသို့ တက်ရောက်အပ်သည်။ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ လေ့ရှိပြီး နာဂရိုးရာ မှားအဖြစ် ဖော်လီဘောပြိုင်ပွဲ၊ ပိုက်ကျော်မြင်းပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး လှန်ချွန်ပြိုင်ပွဲ၊ ရိုးရာ ထင်းနာပွဲပြိုင်ပွဲ၊ ချောတိုင်တက် ပြိုင်ပွဲ၊ ရိုးရာနာပွဲပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးပြီး တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်

တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖိုးပွဲအခမ်း အစည်းသို့ တက်ရောက်အပ်သည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ လေ့ရှိပြီး နာဂရိုးရာ မှားအဖြစ် ဖော်လီဘောပြိုင်ပွဲ၊ ပိုက်ကျော်မြင်းပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး လှန်ချွန်ပြိုင်ပွဲ၊ ရိုးရာ ထင်းနာပွဲပြိုင်ပွဲ၊ ချောတိုင်တက် ပြိုင်ပွဲ၊ ရိုးရာနာပွဲပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးပြီး တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်

ယင်းနောက် နာဂရိုးရာ မျိုးနွယ်စုများအလိုက် ရိုးရာအက များဖြင့် ကပြဖော်ပြနေမှုများကို ခွဲကြောင်း၊ သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပဲခူးတက္ကသိုလ် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ



၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပဲခူးတက္ကသိုလ် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးတက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက တက္ကသိုလ် တစ်ခုဆိုတာ နိုင်ငံ၏တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ရတနာတစ်ခုဖြစ်ပြီး သာယာ ဝပြော၍ ပြီးချမ်းသာအနာဂတ်လူ့အားကို တည်ထောင်နိုင်ရန် ထူးချွန်ထက်မြက်ပြီး ပညာရပ်ပြည့်ဝသည့် လူမွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ကို ဖော်ထုတ်ပေးနေသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်တွင် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပညာရပ်အသီးသီးကို ပိုမိုသင်ကြားပေးရုံသာမက အကျင့်စရိတ္တကောင်းမွန်သည့် ပညာတတ်နိုင်သော ကောင်းရတနာ များကို နှေးထွေးပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် မောင်တို့/မမေတို့အနေဖြင့် ပညာရပ်ထက်မြက်ပြီး စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုဖြင့်မြားသော အသိပညာ အတတ်ပညာရှင်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားကြစေလိုကြောင်း၊ မောင်မယ် များအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် စလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံပြီး ပညာသင်၊ လက်ရုံရည်၊ နလုံးရည်ပြည့်ဝပြီး

အတွေးအခေါ် မှန်ကန်ရုံမျှကားမည့် အနာဂတ်ခေါင်းဆောင်များဖြစ် အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန်၊ မိမိတက္ကသိုလ်ကောင်းကျိုး၊ တိုင်းဒေသ ကြီးကောင်းကျိုး၊ နိုင်ငံကောင်းကျိုးများကို တတ်စွမ်းသမျှ ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း နှစ်တန်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပဲခူးတက္ကသိုလ် မဟေတူချုပ် ဆရာမကြီး ဒေါက်တာ အေးအေးနိုးကို တက္ကသိုလ်အကြောင်း သိကောင်းစရာများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး သင်ကြားပို့ချသူများထံမှ ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ် ရှစ်ခုနှင့် သိပ္ပံ ဘာသာရပ် ခြောက်ခုတို့၏ သိပ္ပံနာမည်ရပ်များကို သက်ဆိုင်ရာပုဂံမဟေတူ များက ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မြေကွန်း ညိုညိုတက္ကသိုလ်၊ ထာဝရမြန်မာ၊ ဗုဒ္ဓ ပုဒ်နိကာ၊ ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် စသည့်တေးသီချင်းများဖြင့် ကပြဖော်ပြနေပေးအပ်သည်။ (ဇေယျာ ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေးအပ်သည်။)

ထို့နောက် တော်ဝင်ပယ်များအား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရင်းရင်းနီးနီးနှုတ်ဆက်ပြီး ဘာသာရပ်အလိုက် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် သရုပ်ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအား ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်ဆက်)

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပက အဖွဲ့ဝင် ၉၀၀ အုပ်ချုပ်သူ လေးဦးစုစုပေါင်း ၉၄ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဗျာဉ်ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ရှိုးဇွာ ရှင်းလင်းဆောင်၍ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက မာရဝိဇယဘုရားကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ပူဇော်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ရာ အခမ်းအနားကြီးများ စဉ်ကားလိုက်ဖြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ရန် အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု ဒီဇိုလိုမှတ်တမ်းကို ပြသသည်။



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့များ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြသည်။



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခဲ့မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားပေးမှုများအပေါ် ကျေနူးတင်စကားများ ပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည့်များကိုမေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ် ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

အလှူငွေများပေးအပ်လှူဒါန်း

ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညိကြပြီး ဘုရားရှင်ပြင်တော်တီလည်၍ ကျောင်းကျားများ အသုံးပြု၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋ်၊ မော်ကွန်းတိုက်၍ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓဗျာဉ်ဝတ္ထုကံတော်ပင်ပယ်ပြုထားမှု၊ ဗာဝိတမ်းဓာတ်ပုံများ အရှိမ်းတီထွင်ပေးနိုင်တော်ကြီး ကျောက်စာရုပ်စေတီတော်များနှင့် အခြားသောသင်္ကန်း အဆောက်အအုံများကို ဖူးမြော်လေ့လာကြည့်ညိခဲ့ကြသည်။

ထို့အတူ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အနုနယ်နယ် အရပ်ရပ် ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိလျက်ရှိကြသည်။

ယနေ့တွင် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ခဲ့ကြသည့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၏ ရင်တွင်းစကားသံများကို ယခုလို ကြားသိခဲ့ရသည်။



ဦးကျော်စွာဝင်း ဦးနိုင်ရဲဝင်း

ဦးကျော်စွာဝင်း (မဟာကုဋ်ရည် ဆံတော်ရှင်မြတ်မော်တင်စေတီတော်မြတ်ကြီး ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းတာဝန်ခံ ဂေါပက)

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပုတောမြို့နယ် ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ မော်တင်စွန်းဒေသကနေ ဒီမာရဝိဇယဘုရားကြီးဆီကို လာရောက်ပြီး တော့ဖူးမြော်တာဖြစ်ပါတယ်။ အရင်ကတော့တစ်ခါမှ လာရောက်ဖူးမြော်ဖူးခြင်း မရှိပါဘူး။ တီဗွီတွေ ကြည့်ဖူးအား၊ ရုပ်မြင်သံကြားတွေ သတင်းတွေမှာသာ ဒီမာရဝိဇယဘုရားကြီးကို တွေ့မြင်ဖူးမြော်ခဲ့ရတာပါ။ ဒီမာရဝိဇယ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး စတင်တည်ထားကိုးကွယ်စဉ်အခါကတည်းက ကိုယ့်တိုင်းလာရောက်ဖူးမြော်ချင်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ခုအချိန်မှာတော့ လာရောက် ဖူးမြော်ချင်တဲ့ ဆန္ဒတွေလည်း ပြည့်မြောက်သွားပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်နဲ့အတူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာရှိတဲ့ တန်ခိုးကြီးစေတီတော်မြတ်ကြီးတွေရဲ့ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်တွေ ဖြစ်တော်တစ်ဆူဆိုရင် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင် သုံးဦး၊ လေးဦး အဲဒီလိုမျိုးစေ့စပ်လေ့တွေနဲ့ လာရောက်ဖူးမြော်နိုင်အောင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ကနေ စီစဉ်ပေးပါတယ်။ ယခုလာရောက်ဖူးမြော်တာ express ကားကြီးနဲ့စီးနဲ့ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ခါမှာဆိုရင် ၄၅ ဦးနဲ့ ဦးရေ ၉၀ လာရောက်ပြီးတော့ ဖူးမြော်ကြည့်ညိတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုကြည့်ညိဖူးမြော်နိုင်အောင်လို့ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ခိုင်လုံမျိုးကြီးအနီးကပ်ဖူးမြော်ခဲ့ရလို့ကိုတော့ အိမ်ထောင်စုဝန်ကြီး ဝမ်းနည်းပုံ၊ ဝမ်းသာသတင်းဖြစ်ပါတယ်။

ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်တွေကို လာရောက်ကြည့်ညိနိုင်အောင် ပြီးတော့ မိစိတိုဒေသမှာရှိတဲ့ ဘုရားစေတီတော်တွေကို ဘယ်လိုပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရမယ်၊ ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ရမယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့ လာရောက်ပြီးတော့ ဖူးမြော်ကြည့်ညိနိုင်အောင် စီစဉ်ပေးတာလို့ဆိုတဲ့အတွက် အထူးလည်း ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ပါတယ်။

အခုလိုဒီဘုရားကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်ခဲ့ရုံဖြစ်ပြီးက အသိပညာများစွာရှိပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ဘက်က ဘုရားက ရေငန်တွေ၊ တွေ့နဲ့အမြဲတမ်းတိုက်ခတ်ပြီးတော့ ရည်ညွှတ်တဲ့အဖွဲ့တွေကို ခံနေရတဲ့ စေတီတော်တစ်ဆူဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဒီကနည်းပညာတွေနဲ့ ရှင်းပြပေးတဲ့ အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်တွေရဲ့ အကြံပေးပြောပြမှုတွေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ စေတီတော်ကြီးကို ပြန်ရောက်ဖို့ နိုင်ငံကျရင် ဘယ်လိုပြုပြင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားရမလဲဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့ ဟိုမှာလည်း သတင်းတွေပြန်လည် မျှဝေပေးမယ်။ မော်တင်ရှင်မြတ်မော်တင်စေတီမြတ်ကြီးရဲ့ ဘုရားပွဲကို တပေါင်းလဆန်း ၁ ရက်နေ့ ကနေ တပေါင်းလပြည့်နေ့အထိ ဘုရားပွဲကျင်းပဖို့ ရှိပါတယ်။ ဒီဘုရားပွဲမကျင်းပမီအချိန်မှာ ဆံတော်ရှင်မြတ်မော်တင်စေတီမြတ်ကြီးရဲ့ ရင်ပြင်တော်တိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကို နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲရဲ့ လမ်းညွှန်မှုနဲ့အတူ ဆောင်ရွက်နေတဲ့အချိန်ကာလလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနည်းပညာတွေနဲ့ ပြောပြပေးတဲ့ဟာတွေတွေကို ဆံတော်ရှင်မြတ်မော်တင်စေတီမြတ်ကြီးရဲ့ ရင်ပြင်တော်တိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းတွေမှာ စနစ်တကျပေါင်းစပ်ပြီး ဆောင်ရွက်လိုက်မယ်ဆိုရင် ဆံတော်ရှင်မြတ်မော်တင် စေတီတော်မြတ်ကြီးဟာလည်း ဒီမာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးရဲ့ နည်းပညာကိုယူပြီး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားမယ်ဆိုတဲ့ အားလုံး အများသူငါ ဖူးမြော်နိုင်တဲ့ စေတီတစ်ဆူဖြစ်လာလိမ့်လည်း ကျွန်တော်အနေနဲ့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ယခုလိုလာရောက်ပြီးတော့ ဖူးမြော်နိုင်အောင်လို့ စီစဉ်ညွှန်ကြားပေးတဲ့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ခိုင်လုံမျိုးကြီးအနီးကပ်ဖူးမြော်ခဲ့ရလို့ကိုတော့ တစ်မတော်အရာရှိပုဂ္ဂိုလ်များ အားလုံးကို ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်ရဲ့ကိုယ်စား အထူးပေးစောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ကြောင်း ပြောကြားလို့ပါတယ်။

ဦးနိုင်ရဲဝင်း (တီလေကဋ္ဌသျှောင် ရှင်သာလှောင်ဘုရားကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်)

မာရဝိဇယဘုရားကြီးကို အပေါ်ကြီးကနေမြင်ပြီး စတင်ဖူးမြော်ရတာတည်းက စိတ်ထဲမှာ အလွန်ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ပါတယ်။ အခုလိုအနီးကပ်ဖူးမြော်ခဲ့ရလို့ကိုတော့ အိမ်ထောင်စုဝန်ကြီး ဝမ်းနည်းပုံ၊ ဝမ်းသာသတင်းဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မြန်မာ-တရုတ် ပူးပေါင်းဆက်ဆံရေးဗဟိုအသင်းက ကျင်းပသည့် ချစ်ကြည်ရေး ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်

ရန်ကုန် မေမြတ်တော် ၁၆
ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်
မောင်အုန်းသည် ယနေ့ညနေပိုင်း
တွင် မြန်မာ-တရုတ် ပူးပေါင်း
ဆက်ဆံရေးဗဟိုအသင်းက ကျင်းပ
သည့် မြန်မာ-တရုတ်ချစ်ကြည်
ရေး ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်
ရောက်၍ နှုတ်ခွန်းဆက်စကား
ပြောကြားသည်။(ယာဝု)

အဆိုပါ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ
သို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် ဝန်ကြီး
များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်
ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ သံမှူး
ကြီး Mrs. Qiao Li၊ တရုတ်နိုင်ငံ
ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
ဖောင်ဒေးရှင်းမှ မစ္စတာ ဂျွန်၊
ဂါနန် ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊
မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေး
အသင်း(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြန်မာ-
တရုတ် ပူးပေါင်းဆက်ဆံရေး

အသင်းနာယက ဦးတင်ဦးနှင့်
တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ
သည်။

ဂုဏ်ပြုညစာ စားပွဲတွင်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာ-
တရုတ်ဆက်ဆံရေးသည် ရှေး
မြန်မာဘုရင်များ လက်ထက်က
ပင် ရွှေလမ်းငွေလမ်းခင်းကာ
နှစ်ပြည်ထောင် ချစ်ကြည်ရေး
ကို တည်ဆောက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊
ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်
ဇန်နဝါရီလက ရန်ကုန်မြို့၌
ကျင်းပခဲ့သည့် တရုတ်နှစ်သစ်ကျ
နေ့ထွက် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်
ကိုယ်တိုင်တက်ရောက်ပြီး နှစ်သစ်
အမွှန်းကောင်းစကား ပြောကြား
ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ပြောကြား
ရာတွင် “မြန်မာနိုင်ငံသည်
တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံနှင့်
တရုတ်လူမျိုးများ တရုတ်နယ်ပွား
မြန်မာနိုင်ငံသားများ အတွက်
မျှတနာနှစ်ဖက် ဆက်ဆံရေးမျိုး



မျိုးသည် ယုံကြည်စိတ်ချရသည့်
အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သလို
တရုတ်နိုင်ငံသည်လည်း မြန်မာ
နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့်
အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်ရုံ
သာမက ဘက်စုံမဟာဗျူဟာ
မြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး

မိတ်ဖက်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့်”
ဟု ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိ
အနေဖြင့် မြန်မာ-တရုတ် ဆွေမျိုး
ပေါက်ဖော် သံယောဇဉ်ကို
ဆက်လက် လက်ဆင့်ကမ်းပြီး
မြန်မာ-တရုတ် အေးအတူ-ပူအမှု
အသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ကာ
နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးကို ပိုမိုခိုင်မြဲ
အောင် တည်ဆောက်လိုပါ
ကြောင်း။

ယခုအခါ မသမာသူအဖျက်
သမားများက မြန်မာ-တရုတ်
ချစ်ကြည်ရေး ပျက်ပြားအောင်
တည်ဆောက်လိုပါကြောင်း၊
ထိုနောက် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ
သို့ တက်ရောက်လာသူများက
နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများပြော
ကြားပြီး အမှတ်တရလက်ဆောင်
များ ပေးအပ်ကြသည်။

ယခုအခါ မသမာသူအဖျက်
သမားများက မြန်မာ-တရုတ်
ချစ်ကြည်ရေး ပျက်ပြားအောင်
တည်ဆောက်လိုပါကြောင်း၊
ထိုနောက် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ
သို့ တက်ရောက်လာသူများက
နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများပြော
ကြားပြီး အမှတ်တရလက်ဆောင်
များ ပေးအပ်ကြသည်။



စာများမှာ ၆ မှ

ဒီမာရ်ဗေယုဒဗုဒ္ဓဂျပုဂ္ဂိုလ်တော်မြတ်ကြီးကို ယခုလိုကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ
အနီးမှဖူးမြင်ပြီး ဒီဗုဒ္ဓကို တာဝန်ရှိသူတွေက မာရ်ဗေယုဒဗုဒ္ဓဂျပုဂ္ဂိုလ်တော်ကြီး
တော်ထားကို ကျယ်ပွဲအဆင့်ဆင့် လိုက်လံရှင်းပြတဲ့အခါမှာ
မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဒီလိုမျိုးထူးကိုဘုရားကြီးရှိတယ်ဆိုပြီး ကျွန်တော်
အနေနဲ့ ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို နိုင်ငံတော်
အကြီးစကားရဲ့ လမ်းညွှန်မှုနဲ့ ကမ္ဘာမှာ မြန်မာဟောဆိုပြီး ဗုဒ္ဓဘာသာ
အတွက် သမိုင်းတစ်ဆင့် ထူထောင်နိုင်တဲ့အတွက်လည်း ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိ
ပါတယ်။ ဒီဘုရားကြီးကို ဖြစ်ပျက်တဲ့အခါမှာ တော်အဆက်ဆက်က မြန်မာ
မှုတွေကိုလည်း အများကြီးလေ့လာတွေ့ရှိရတယ်။ ကမ္ဘာကို ရင်ပေါင်
တန်းနိုင်တဲ့ သိပ္ပံပညာနဲ့ နည်းပညာတွေကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။
မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဗုဒ္ဓဘာသာလူမျိုးဖြစ်ရတဲ့အတွက်လည်း ဝမ်းသာမိပါ
တယ်။ ဘုရားကြီး မြန်မာ့ရေးအလင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တွေကို
ပျောက်ကွယ်အောင် ထိန်းသိမ်းဖွဲ့စည်းတဲ့ ကျွန်တို့အဖွဲ့တို့ မြန်မာမျိုး
အားလုံးမှာ တာဝန်ရှိတယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။
ဦးသီရိအောင်(ရှင်ပင်ချစ်သောကြီးဘုရား ဂေါတမ ဥက္ကဋ္ဌ)

စီရင်ပေးတဲ့အတွက် လာရောက်ဖူးမြင်ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွက်
လည်း နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ တကွ ရောဝတ်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး
ချုပ်နဲ့အစိုးရအဖွဲ့များအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို
ဖူးမြင်ပြီးနောက် ရောဝတ်တိုင်းဒေသကြီး အိမ်မိဖြူနယ်ကို ပြန်ရောက်
တဲ့အခါမှာ မြို့သူ၊ မြို့သား၊ နယ်သူ၊ နယ်သားအပေါင်းတို့ကိုလည်း
မေ့ပြုတော်မူရုံဘဲ ဒီဘုရားကြီးနဲ့ ပတ်သက်လို့ ကြည့်နားထင်ခြောက်
စရာများရှိတဲ့ အကြောင်းကိုလည်း ပြန်လည်ပြောပြပေးသွားမှာ
ဖြစ်ပါတယ်။ဘုရားကြီးကိုဖူးမြင်တဲ့အခါမှာလေ့လာတွေ့ရှိရတာတွေ
နားရဲ့ဘုရားနဲ့ပတ်သက်ပြီး အများအားဖြင့် နားရဲ့အမိဖုတ်
တည်ထားတာ တွေ ဖြစ်ပြီး မာရ်ဗေယုဒဗုဒ္ဓဂျပုဂ္ဂိုလ်တော်ကြီးမှာရှိတဲ့ နားရဲ့ဘုရားဟာ
ဆိုရင် ဘုရားကိုယ်တော်မြတ်ကြီးကို ပါဠိကျမ်းဂန်နဲ့အညီဆောင်ရွက်
တယ်လို့ သိရတဲ့အတွက် ထူးဆန်းမှုတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဂျောက်စာ
ပေါင်းများစွာကိုလည်း တွေ့ရတဲ့အတွက် ဗုဒ္ဓဘာသာထွန်းကားရေး
အတွက်ကို ဒီလောက်ဆောင်ကိုးကွယ်တဲ့အတွက် များစွာဝမ်းသာ
ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ အားလုံးကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျာ။
ဦးမောင်မောင်(တီလောကဋ္ဌဓမ္မ)

ရှင်သာဓကောင်းဘုရားကြီး ဂေါတမအဖွဲ့ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ)
အခုလို မာရ်ဗေယုဒဗုဒ္ဓဂျပုဂ္ဂိုလ်တော်မြတ်ကြီးကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ
လာရောက်ဖူးမြင်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အင်မတန်ပျော်ပါတယ်။ အရင်
ကတည်းက လာရောက်ဖူးမြင်ခဲ့ဖူးတာပါ။ယခုလို ရောဝတ်တိုင်းဒေသ
ကြီး ဝန်ကြီးချုပ်အစီအစဉ်နဲ့ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် လာရောက်ဖူးမြင်
ခွင့်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို ဖူးမြင်ရာမှာ အားလုံးအဖမ်းနဲ့
ဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုကြည့်ကြည့် မြန်မာမှုလက်ရာတွေနဲ့အပြည့်
ဖြစ်နေတာကို တွေ့ရတဲ့အခါမှာ ဘုရားကြီးကို လာရောက်ဖူးမြင်ရာမှာ
အင်မတန်မှစာနာစိတ်ရှိလှပါတယ်။ ဒီဘုရားကြီးကို တည်ထားကိုးကွယ်နိုင်
အောင် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ တကွ



ဦးသီရိအောင်



ဦးမောင်မောင်

တာဝန်ရှိလူအားလုံးနဲ့ ရှင်းလင်းဆောင်မှာ ဘုရားကြီးရဲ့သမိုင်းကို
ရှေးပေါင်းတစ်ထောင်ကျော်တည်ဆောက်ခဲ့ပုံ အဆင့်ဆင့်ကို ရှင်းပြတဲ့
အင်အားကြီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး တော်တော်ကြီးကို အဖမ်းနဲ့ဖြစ်မိပါတယ်။
ဘုရားကြီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကမ္ဘာမှာမြန်မာအနေနဲ့ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားလို့
ရတာပေါ့။ နိုင်ငံခြားသားညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့ဝင်တွေပဲ။ မြန်မာအင်ဂျင်နီယာ
ပညာရှင်တွေနဲ့ စုပေါင်းလုပ်ကိုင်တည်ထားတဲ့ ဒီဘုရားကြီးဟာ
အင်မတန် အဖမ်းနဲ့လက်ပတ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီဘုရား
ကြီးကို လာရောက်ဖူးမြင်တဲ့နေရာမှာ အင်မတန်တော်တဲ့အတွက်
တစ်ရက်ဆိုတဲ့အချိန်ဟာ နည်းပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့
နောက်တစ်ခေါက် မိသားစုနဲ့လင်လင်နဲ့ အေးအေးဆေးဆေး
အချိန်ပေးပြီး လာရောက်ဖူးမြင်ချင်ပါသေးတာပါ။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိုး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဂျပူရားပတ်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆
ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိုးသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပူရား ပတ်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံး၌ တွေ့ဆုံအစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (ယာဝု) ရှင်းလင်းပြောကြား တွေ့ဆုံခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဂျပူရားနိုင်ငံတို့သည် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်မှာ ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှစ၍ နှစ်ပေါင်း (၇၆) နှစ်တိုင်ရှိပြီ ဖြစ်ပြီး ရှေးယခင်ထက် စည်လုံး ညီညွတ်စွာဖြင့် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများ ပြည့်စုံစေရန် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ဂျပူရား ပတ်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ၊ ဗဟို

ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်တို့ အကြား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့ အနေ ဖြင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မည့်အခြေအနေများ၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလက ဂျပူရား နိုင်ငံသို့ ဒေသန္တရရွေးကောက်ပွဲ သွားရောက် လေ့လာခဲ့မှုများနှင့် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ၏ ရှေ့ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ လွတ်လပ် ပြီးနားများမှာ သေသေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင် ရွက်နေမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



ရင်းနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ သို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကော်မရှင်မှ အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်များ လာရောက်လေ့လာနိုင်ရေး ဖိတ် ကြားခဲ့ပြီး လေ့လာရေးအဖွဲ့အစည်း အတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်

မည့်အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ နှင့် ဂျပူရားနိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှေ့ဆက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေ များနှင့်သိရှိလိုသည်များကိုအသေး စိတ်စစ်ဖမ်းမြန်းဆွေးနွေးပြီး ဆွေးနွေး

မေးမြန်းမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပါ ရွေးကောက်ပွဲ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ

သွေးနှေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလ်သိန်း သံမဏိ အထည်အလိပ်နှင့် ဆေးဝါးစက်ရုံများ ကြည့်ရှုလေ့လာရန် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆
ဥက္ကဋ္ဌအဖွဲ့ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလ်သိန်း ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ယနေ့ညရောက်အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ သံမဏိ အထည်အလိပ်နှင့်ဆေးဝါး စက်ရုံများ ကြည့်ရှုလေ့လာရန် ရန်ကင်းမြို့မှ အိန္ဒိယ သမ္မတနိုင်ငံသို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွား သည်။

အသင်းချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အသင်းများ၊ ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အထည်အလိပ်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပို့ဆောင်နှုတ်ဆောင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးဆောင်သော မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင်ငါးဦး လိုက်ပါ သွားပြီး အဆိုပါကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ရန်ကင်းမြို့တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ စက်ရုံများ များ၊ ရန်ကင်းမြို့တိုင်းဒေသကြီး စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ ဒုတိယ သံအမတ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကင်းမြို့ပြည် သို့ရောက်လေ့လာပွဲတွင် လိုက်ပါပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ကြ ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) သတင်းစဉ်

အမျိုးသမီးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်မဟာပျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၂၃-၂၀၂၄) NSPAW Phase II ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ အထောက်အကူပြုနိုင်ရေးအတွက် Gender Focal Person များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆
လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ဦးစီး၍ အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာ ပျူဟာစီမံကိန်း- NSPAW Phase II (၂၀၂၃-၂၀၂၄) ကို ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အထောက် အကူပြုနိုင်ရေးအတွက် Gender Focal Person များ နှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ တွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဦးစီးဌာန ၄၆ ခုမှ Gender Focal Person ၄၆ ဦး တက်ရောက်ကြသည်။



များ ရေးဆွဲခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးတွင် လက်ရှိရေးဆွဲလျက်ရှိသည့် NSPAW Phase II (၂၀၂၃-၂၀၂၄)၏ စီမံချက်လုပ်ငန်းစဉ်(မူကြမ်း)များ ရေးဆွဲ လုပ်ငန်းစဉ်ကော်မတီ ၁၂ ခုကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်နှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအရ လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက် စီမံချက်လုပ်ငန်းစဉ်

အစည်းအဝေးများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သည့် အာဆီယံဒေသတွင်းကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ကျား၊ မ ဝေရာထည့်သွင်းစဉ်းစားမှု မဟာပျူဟာစီမံကိန်း အား သိရှိနားလည်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခုအစည်း အဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် Gender Focal Person များအနေနှင့် မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာဌာနများ

တွင် ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှရေး၊ အမျိုးသမီးစွမ်းပကား မြှင့်တင်ရေးဆောင်ရွက်မှုများနှင့် NSPAW Phase II ၏ လုပ်ငန်းစဉ်အကောင်အထည်ဖော်မှုများကို အရှိန် အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကျား၊ မ ဝေရာ တာဝန်ခံများ၏ (TOR) များကို သတ်မှတ်နိုင်ရေး ရေးဆွဲရေးစေလို့ကြောင်း မှားကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) ယင်းနောက် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန အမျိုးသမီး များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး က အာဆီယံဒေသတွင်း ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ကျား၊ မ ရေရာ ထည့်သွင်းစဉ်းစားမှု မဟာပျူဟာစီမံကိန်းနှင့် NSPAW ရေးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် သက်ဆိုင်ရာများက Gender Focal Person များက NSPAW Phase II လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည် ဖော်မှုကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကျား၊ မ ရေရာတာဝန်ခံများ၏ (TOR)နှင့် စပ်လျဉ်း ၍ ပိုင်လမ်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် က နီးကပ်ချုပ် အစာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများအား ပျက်ဆီးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်များ ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့ရှိ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာအဆောက်အဦများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများကို ဗုံးများ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဘုရား၊ ဓေတီများကို အကာအကွယ်ပူဇော် ခံစစ်ခန်းများပြုလုပ်ကာ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခြင်း စသည်တို့ကို ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ပျက်ကြွားကွယ်ရာ ဘာသာ၊ သာသနာကို ပုတ်ဖန်ခိုးခိုင်းစွာ စစ်ကား

ဖျက်ဆီးနေသည့် လုပ်ရပ်များသည် မည်သို့မျှလက်ခံနိုင်ဖွယ်ရာမရှိသည့်အတွက် ဗုဒ္ဓဘာသာကလေးပညာအသင်း YMBA (ဗဟို)၊ ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညိုသွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ စံပေလီခရစ်ယာန် မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ မက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်)၊ ယုံကြည်ခြင်းစင်ဂေလီအသင်းတော် (ပဲခူး)၊ လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော်(ရန်ကုန်)၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ တစ်လင်္ကာဖောင်ဒေးရှင်း(ဗဟို)၊ သန္နန္ဒာဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ) အဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အလှူအတန်းဘာသာရေးအဖွဲ့ကြီး၊ ဝိနွဲ့ကုန်း

ရခိုင်ဂျာဗေဗလီ၊ ဘူးသီးတောင်မောင်တောဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှန်ထမ်းပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစိဒီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အာကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး (ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းအစည်းအရုံး(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဟာသပညာရှင်များ အစည်းအရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းတို့မှ ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်များ အသီးသီး ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာလူ့ဥပဒေအသင်း YMBA(ဗဟို)က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်း ကြေညာချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများကို အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဖျက်ဆီးမှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိပါသည်။ ထို့ပြင် ဇန်နဝါရီလ ၁၀ မတ်လတွင် ဘုရားဆင်းတုတော်ကို ဖျက်ဆီးနေသည့် စီဒီယံပိုင်များကိုလည်း လူ့စွန့်စားရက်တွင် တွေ့မြင်နေရပါသည်။

ယခုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သမားများက ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာကို စော်ကားနေသည့် လုပ်ရပ်များအတွက် များစွာ စိတ်မကောင်း မြစ်ပေါက်ကြောင်း၊ ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာကို ညှိုးနွမ်းအောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ဗုဒ္ဓဘာသာလူ့ဥပဒေအသင်း YMBA (ဗဟို)က လုံးဝ လက်မခံပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာလူ့ဥပဒေအသင်း YMBA (ဗဟို)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညိုသွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ကိုးကွယ်နေသည့် ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများအပါအဝင် ဘာသာအသီးသီးနှင့် သက်ဆိုင်သော ဘာသာရေးအဆောက်အဦများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဖျက်ဆီးသည့်လုပ်ရပ်များအား ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညိုသွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို)မှ ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညိုသွတ်ရေးအဖွဲ့ (ဗဟို) အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့

မြန်မာနိုင်ငံ စံပေလီခရစ်ယာန်မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများသည် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့ရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများအပါအဝင် အခြားဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများကို အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ဖျက်ခိုက်မှုများကို ပြုလုပ်၍ တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ကြားသိနေရပါသည်။

ယခုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများနှင့် ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများအား ဖျက်ဆီးမှုများအား မြန်မာနိုင်ငံစံပေလီခရစ်ယာန် မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ်က လုံးဝ လက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံစံပေလီခရစ်ယာန်မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ်

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ မက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့ရှိ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဖျက်ဆီးခြင်းကို ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ မက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်) မှ လုံးဝလက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ မက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်)

ယုံကြည်ခြင်း စံပေလီအသင်းတော်(ပဲခူး) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့တို့တွင် အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဘာသာရေးအဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် လုပ်ရပ်အား ကန့်ကွက်ခြင်း စံပေလီအသင်းတော်(ပဲခူး)က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ယုံကြည်ခြင်း စံပေလီအသင်းတော်(ပဲခူး)

လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော်(ရန်ကုန်) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးနှင့် ဘာသာရေးအဆောက်အဦများအား ဖြိုဖျက်ဖျက်ဆီးခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိခြင်းကို လွတ်မြောက်ခြင်း အသင်းတော်(ရန်ကုန်)က လုံးဝလက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော်(ရန်ကုန်)

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာရေး ဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

၁။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့ရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ ဆင်းတုတော်များအပါအဝင် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများကို အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ဗုံးများ၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်းနှင့် ဖြိုဖျက်ဖျက်ဆီးခြင်းအပါအဝင် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် ပေါင်းစုံကို ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

၂။ ထိုသို့ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည့် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအား မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာဟိန္ဒူဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ တစ်လင်္ကာဖောင်ဒေးရှင်း(ဗဟို) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

(၁၆.၁.၂၀၂၄)

၁။ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများအား ဖြိုဖျက်ဖျက်ဆီးခြင်း၊ သာသနာရေးအဆောက်အဦများအား ပစ်ခတ်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ကို စိတ်မကောင်းဖွယ်ရာ ဖြစ်တွေ့ကြားသိနေရပါသည်။

၂။ ယင်းအကြမ်းဖက်လုပ်ဆောင်မှုသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာ၊ သာသနာကို လှောင်ပြောင်စော်ကားခြင်း၊ လူမျိုးရေးခွဲခြားခြင်းနှင့် သာသနာဖျက်ဆီးခြင်းများကြားဖြား ယခုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ တစ်လင်္ကာဖောင်ဒေးရှင်း(ဗဟို)က အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ တစ်လင်္ကာဖောင်ဒေးရှင်း(ဗဟို)

သန္နန္ဒာဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ)အဖွဲ့ချုပ် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ၊ သာသနာ့ကျောင်း အဆောက်အဦများကို ဖျက်ဆီးခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး မိမိတို့ သန္နန္ဒာဓမ္မပါလက (ဟိန္ဒူ) အဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုံးဝလက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

သန္နန္ဒာဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ) အဖွဲ့ချုပ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနှံ့မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၇-၁-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Area (စတုဂံမီတာ)	၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇	၁၈	၁၉	၂၀
၅၀၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀
၅၀၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀
၅၀၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀
၅၀၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀
၅၀၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀	၂၂၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်: (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်ပတ်စပိတ်၊ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကျေးဇူးပြုဖော်ပြပါ ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၃၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇

၀၆၇- ၄၁၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၂၅၂၅

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှေကန်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ



ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၌ နွေစပါးကို

လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းသရုပ်ပြ

ညောင်လေးပင် ဇန်နဝါရီ ၁၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ညွှန်ကြားမှု၊ ခန့်ခွဲစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် နွေစပါးတွင် လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က ညောင်လေးပင် မြို့နယ် ဝါးရုံကုန်းကျေးရွာအုပ်စု စံပေးကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၂၂)၊ ဦးငိုင်းအမှတ် (၂/၁) တောင်သူ ဒေါ်စန်းရီကြီး၏ လယ်မြေ ငါးဧကပေါင်းတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်ဖြင့် သရုပ်ပြပွဲတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးစိုးနိုင်နှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးလယ်ယာဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင်ဆန်းနိုင်တို့က လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်၏ ထူးခြားချက်၊ အားသာချက်များ၊ စွမ်းဆောင်ရည်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လက်တွေ့သရုပ်ပြစိုက်ပျိုးပေးကြသည်။

အဆိုပါသရုပ်ပြပွဲသည် ညောင်လေးပင်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်စွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံတောင်သူများ တက်ရောက် လေ့လာကြသည်။

နေ့လင်း (ညောင်လေးပင်)

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၃၉၇	၂၄၇၈
95 Ron	၂၅၀၄	၂၅၈၇
HSD (500 ppm)	၂၂၄၅	၂၃၁၉
HSD (50 ppm)	၂၃၁၃	၂၃၈၉
HSD (10 ppm)	၂၃၂၁	၂၃၉၇

အီရတ်ရှိ အစ္စရေး၏ မော့ဆက်ဒ်အခြေစိုက်စခန်းကို အီရန် ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်

နိုင်ငံတကာသတင်း

တီပီရန် ဇန်နဝါရီ ၁၆

အီရန်နိုင်ငံရှိ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အထူးတပ်ဖွဲ့ခွဲတစ်ခုက လက်တိုက်ပြန်သည့်အနေဖြင့် အီရတ်ရှိ အစ္စရေး ထောက်လှမ်းရေးအေဂျင်စီအခြေစိုက်စခန်းတစ်ခုကို ဗုံးခွဲကျည်ဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

အီရတ်နိုင်ငံ ကာဒစ္စတန်ဒေသရှိ မော့ဆက်ဒ်၏ အဓိက သူလျှိုဌာနချုပ်များထဲမှ တစ်ခုကို ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုကိုဖက်ဆီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း အစ္စလာမစ် တော်လှန်ရေးအစောင့်တပ်ဖွဲ့က ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် တွင် ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပြောသည်။

ရုပ်သံဖိုင်၌ တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားရာနေရာဟု ယူဆသည့်နေရာမှ အမှောင်ထုထဲတွင် မီးတောက် မီးခိုးလွှဲများ လွှဲတက်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဒီဇင်ဘာလတွင် အီရန်ယား၌ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသော အကြီးတန်း

တော်လှန်ရေး အစောင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် အခြား နှစ်ဦးမှာ အစ္စရေးခံကျည် တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အီရန်က ပြောသည်။

ဂါဇာကမ်းခြေဒေသ အခြေအနေအပေါ် အစ္စလာမစ်အဖွဲ့ဟာမားစိကို အီရန်က ထောက်ခံ ပြောင်းနှင့် အစ္စရေးအပေါ် ရန်လိုမှု မြင့်တက်လာ ကြောင်း သိရသည်။ အစ္စရေးနှင့် အီရန်နိုင်ငံတို့ အကြား လက်တိုက်ခိုက်မှုများ ပြင်းထန်လာ နိုင်မှုအပေါ် စိုးရိမ်မှုများမြင့်တက်လျက်ရှိသည်။ အင်န်အိတ်ချီက



အစ္စရေးအခြေစိုက်စခန်းကို တိုက်ခိုက်သည့်နေရာဟု ယူဆသောနေရာမှ မီးတောက်မီးခိုးလွှဲများ လွှဲတက်လာသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဂျပန်ချီတီဆီလေဆိပ်သစ်ကြီးတွင် ခရီးသည်တင်လေယာဉ်နှစ်စင်း တိုက်မိ

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၁၆

ကိုရီးယားလေယာဉ်တစ်စင်းသည် ဝင်တိုက်မိခဲ့ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က လေယာဉ် မြောက်ပိုင်း ဟော့ကိုင်ဒီးအရိုင် မြေလမ်းဆီသို့ ပြည်ညင်စွာ ဖြောင်းနေစဉ် ရပ်ထားသော ကာသေးပစ်တိုက် လေကြောင်း

သည် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီခွဲဝန်းကျင်၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ခရီးသည် ၂၈၀ ကျော်နှင့် လေယာဉ်အမှတ်များ လိုက်ပါ လာသော ကိုရီးယားလေယာဉ် သည် ဆိုလ်ခရီးစဉ်ပတ်စိုင်

သည် ဆိုလ်ခရီးစဉ်ပတ်စိုင် ညင်စွာမောင်းနှင်စဉ် ခရီးသည် များချပြီး ရပ်နားထားသော ကာသေး ပစ်တိုက်လေကြောင်း လိုင်း လေယာဉ်တစ်စင်းကို



ပင်လယ်နိုတွင် ဟူသီတို့၏တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဟန်ဂေရီရှိဆူဇူးကီး စက်ရုံလည်ပတ်မှုဆိုင်းငံ့

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၁၆

ပင်လယ်နိုတွင် ဖြတ်သန်းသွားလာနေသည့် ကုန်တင်သင်္ဘောကြီးများကို ဟူသီသုပုများက ထိုက်ခိုက်လျက်ရှိရာ ဟန်ဂေရီရှိ ဆူဇူးကီးစက်ရုံ အတွက် မော်တော်ကားတိုက်ခိုက်မှုများအစီအစဉ်အပိုင်းမှ အချိန်မီရရှိ သည့်အတွက် စက်ရုံလည်ပတ်မှုကို တစ်ပတ်ဆိုင်းငံ့ထားကြောင်း ဆူဇူးကီးကားကုမ္ပဏီက ပြောသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ စက်ရုံကိုပိတ်ထားမည်ဟု ဆူဇူးကီးကုမ္ပဏီက ပြောသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် အခြားသောနေရာများမှ ကားအစိတ်အပိုင်းများ ပေးပို့မှုမှာ သာမန်ထားသည့်အချိန်ပေးထားထက် နောက်ကျနေသည်ဟု ပြောသည်။ လာမည့်တနင်္လာနေ့တွင် လိုအပ် သည့် ကားထုတ်လုပ်ရေးအစိတ်အပိုင်းများ ရောက်ရှိလာမည်ရှိပြီး ယင်းအချိန်မှသာ ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားသည်။

ပင်လယ်နိုတွင် ဟူသီတို့၏ တိုက်ခိုက်မှုမှာ တစ်ကမ္ဘာ လုံးဆိုင်းရာ ကားထုတ်လုပ်ရေးကို ထိခိုက်စေသည်။ အမေရိကန် လူ့ဝေစံ ကာကွယ် လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် တက်စလာသည်လည်း ဂျပန်ရှိ ငွေတိုက်ရုံလည်ပတ်မှုကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက် အထိ ရပ်နားထားမည်ဟု ပြောသည်။

တိုပိုတာနှင့် နှစ်ဆန်းကားထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံများသည် ဥရောပ တွင် ရှိသော်လည်း ယခုအချိန်ထိတိုင် ထိခိုက်မှုမရှိသေးချေ။ အင်န်အိတ်ချီက

နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၌ လူ ၁၀၀ ကျော် တင်ဆောင်လာသည့် စက်လှေတိမ်းမှောက်

အဘူဂျာ ဇန်နဝါရီ ၁၆

နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းနိုင်ငံကျပြည်နယ် ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် လူ ၁၀၀ ကျော် တင်ဆောင်လာသည့် စက်လှေတိမ်းမှောက် မှ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု ပြည်နယ်အရာရှိက ပြောသည်။

လုပ်ဆောင်နေကြောင်း နိုင်ငံကျပြည်နယ် အရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များ စီမံခန့်ခွဲမှုအေဂျင်စီမှ အကြီးအကဲဖြစ်သူ အမွေလက်ပီဘာဘာ အာရက်က ပြောသည်။ ပြည်နယ်အတွင်းမှ ရေငုပ်သမားများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သား များဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။

ကောက်ပဲသီးနှံများနှင့် အခြားသော အစားအသုံးပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် စက်လှေသည် ခက်ဘီပြည်နယ်ဒေသရပ်သို့ ဦးတည်ခတ်မောင်းလာခြင်းဖြစ်သည်။ ယခု အချိန်အထိ အသက်ရှင်ကျန်ရစ်သူများ စာရင်း နှင့် သေဆုံးသူများစာရင်းကို မသိရသေးချေ။ ဆင်ဟွာ

(၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ အကြိုကော်မတီအဖွဲ့အစည်း

ခိုင်မာပြီး သုတေသနကျင့်ဝတ်နှင့်ပြည့်စုံသော သုတေသနကောင်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမားကျယ်ဝန်းသည့် (၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်နေ့မှ ၂၆ ရက်နေ့အထိ ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၅) စီကလမ်းရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

သုတေသနညီလာခံများ အပတ်အလတ်ပျက် ကျင်းပခြင်းအားဖြင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာများ တိုးတက်လာပြီး ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှု အဆင့်အတန်း မြင့်မားလာစေရန်နှင့် သုတေသနတွေ့ရှိချက်များကို လက်တွေ့အသုံးပြုရန်အတွက် ကျန်းမာရေးပညာရှင်များ သိရှိရေးအတွက် ဖော်ပြချက်များဖြင့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပသည့် ဤညီလာခံတွင် မြန်မာ့သုတေသနများ၏ ကျန်းမာရေးသုတေသနလုပ်ငန်းများမှ တွေ့ရှိချက်များကို သုတေသနစာတမ်း၊ ပုံစာများပုံစံဖြင့် တင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ညီလာခံကို စတင်ကျင်းပခဲ့သည့်မှာ ၁၉၅၅ ခုနှစ်တွင်ဖြစ်ပြီး ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်အထိ အခြေခံသုတေသနစာတမ်းများသာ တင်သွင်းခဲ့ကြပြီးသော်လည်း ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် သုတေသနပုံစာများပြသခြင်းနှင့် ၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် လက်တွေ့အသုံးပြု သုတေသနစာတမ်းများကိုပါ ထည့်သွင်းပေးခဲ့ကြခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ပညာရပ်ဆိုင်ရာဗဟိုဆွေးနွေးပွဲလုပ်ပွဲ (Symposium) များကို ထည့်သွင်းကျင်းပခဲ့ခြင်းနှင့် (၄၅)ကြိမ်မြောက်သုတေသနညီလာခံစုစည်း ညီလာခံ၏ အဓိက သုတေသနဦးတည်ချက်ပေါင်းစုံ (Theme)အား သတ်မှတ်၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းများကိုလည်း တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

သုတေသနညီလာခံများ၏ သုတေသနအရည်အသွေးများ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန်နှင့် သုတေသနပညာရှင်များ၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကို အလေးထား အသိပညာပေးအားပြုခြင်းအတွက် ခုနှစ်စုစုစုစု အကောင်းဆုံးစာတမ်းဆုများ၊ အကောင်းဆုံးပုံစာဆုများကို ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ပြီး ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ လူ့သိသုတေသနဆိုင်ရာ ချီးမြှင့်ခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် (၄၉)ကြိမ်မြောက် သုတေသနညီလာခံကို Virtual Congress အသွင်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အကြိမ် (၅၀)မြောက် ရွှေစတုညီလာခံကို Virtual နှင့် In-person ပူးတွဲလုပ်ကြား Hybrid အသွင်ဖြင့်လည်းကောင်း ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်မှစ၍ In-person ဖြင့် ကျင်းပခဲ့လျက်ရှိပါသည်။

“ မြေပွေးနှင့် မြေပွား၏မျိုးစိတ်များကို ခွဲခြားစစ်ဆေးနည်းသုတေသနမှ မြေကိုက်ခံရသော လူနာများအတွက် ရောဂါကုသမှု လျင်မြန်စေရန် ရှိစေရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ မြေစိမ်းမီးခြောက် မြေဆီပ်ခြေဆေး စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်မှု သုတေသနကို ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြေစိမ်းမီးခြောက် အကျိုးခံစားရသော လူနာများအတွက် မြေဆီပ်ခြေဆေးတီထွင်ထုတ်လုပ်ရန် လိုအပ်သော သုတေသနဆောင်ရွက်မှု အချက်အလက်များ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ မြေပွေးအဆိပ်အိတ်မှု အဆိပ်မျိုးရိုးစိမ့်များကို လေ့လာခြင်းအားဖြင့် ပါဝင်သော မြေဆီပ်ပစ္စည်းနှင့် မြေဆီပ်ထွင်ပါဝင်သော ပရိုတင်းအိုင်ဇင်းများ၏လုပ်ဆောင်မှု (Function)များ စီကူမှုအပေါ် သက်ရောက်မှုကို သိရှိရပြီး မြေကိုက်ခံလူနာများအတွက် ဆေးဝါးသစ်များ စေ့ထုတ်နိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း အကျိုးပြုစေမည့်မြေပွေးပညာရှင်များအဖွဲ့အစည်း (ရန်ကင်းမြို့နယ်) တွင် စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနများ အလေးထားကျင့်သုံး

ယခုနှစ်အတွက် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနများဆောင်ရွက်ရာတွင် သုတေသနအတွက် အရေးကြီးလှသော အလေးထားကျင့်သုံးရမည့် သုတေသနကျင့်ဝတ်များကို စီးမောင်းထိုးပြသနိုင်ရေးအတွက် (၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ ၏အဓိက သုတေသနဦးတည်ချက်ပေါင်းစုံ (Theme) ကို “ခိုင်မာပြီး သုတေသနကျင့်ဝတ်နှင့် ပြည့်စုံသော သုတေသနကောင်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ - Enhancing Research Integrity and Research Ethics” ဟု သတ်မှတ်ထားရှိကာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

သုတေသနညီလာခံကြီး ဆောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆက်တိုက်မတ်များ ဖွဲ့စည်းကာ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သတ်မှတ်ထားရှိစေရန်အတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် စာတမ်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများ၊ နိုင်ငံတော် တက္ကသိုလ်များရှိ သုတေသနပညာရှင်များက စာတမ်းများ ထောက်ခံခြင်းကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လများ အထူးထူးစေခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ တင်သွင်းသော သုတေသနစာတမ်းများကို အခြေခံသုတေသနစာတမ်း (Basic Research) အသုံးပြု သုတေသနစာတမ်း (Applied Research) ကျန်းမာရေးစနစ်သုတေသနစာတမ်း (Health Systems

ရတနာ (သုတေသီ)

မှ တင်ပြမည့် စာတမ်းသည်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားခဲ့စဉ် ကုသမှုခံယူခဲ့သည့်အခြေအနေအထား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေအထားနှင့် ကြုံတွေ့ရသည့်အခက်အခဲများကို ပြည့်သူများ သိရှိနိုင်ရန်နှင့် နောက်တွင် ဖြစ်ပွားလာနိုင်သည့် ကူးစက်ကပ်ရောဂါများအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ခြင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ၏ နောက်ဆက်တွဲလက္ခဏာများကို လေ့လာတင်ပြခြင်းဖြင့် အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် ကူးစက်ကပ်ရောဂါများ ခံစားရသောသူများ၏ ရုပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လက္ခဏာများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးနိုင်မည့်အစီအစဉ်များအား ချမှတ်ပေးနိုင်မည့် အကျိုးတရားများကို ရရှိစေပါမည်။

အားကောင်းကုမ္ပဏီပတ်သက်၍ မြန်မာ့အားကောင်းကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်း ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်နိုင်သော အန္တရာယ်များကို သုတေသနပြုလေ့လာခဲ့သည့်အတွက် အားကောင်းကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းဖြင့် ယင်းအန္တရာယ်များကို ရှောင်ကြဉ်နိုင်ရန်အတွက် အထောက်အကူပြုစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများအနက် ကင်ဆာရောဂါသည်များစွာ ဓာတ်အားမြင့်မြင့်ကုသမှုခံယူမိ အာဟာရပြည့်ဝမှုအခြေအနေကို သုတေသနပြုဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြန်မာ့များသည် သွေးတိုးဆေး၊ ဆီချို၊ ကင်ဆာရောဂါများနှင့် အလွန်မြင့်ခြင်း စသည့် ရောဂါများကို ပိုမိုစိစစ်ရှာဖွေ ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံသားလမ်းလမ်းများ စေ့ထုတ်နိုင်မည်ဖြစ်သည့် အကျိုးကျေးဇူးကို ရရှိစေပါမည်။

မြေကိုက်ခံလူနာများအတွက် အရေးပါသောစာတမ်းများ စေ့ထုတ်

(၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံတွင် တင်ပြမည့် စာတမ်းများ ပိုမိုတိုးတက်စေရန် အကျိုးတရားကိုစွဲစွဲစွဲစွဲ တင်ပြလိုပါသည်။ မြေကိုက်ရောဂါ သုတေသနလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ မြေကိုက်ခံလူနာများတွင် မည်သည့်အဆင့်ရှိ အကျိုးတရားစွဲစွဲစွဲစွဲ စေ့ထုတ်မှု မသိရှိရသည့်အခါ ယင်းလူနာများ၏ သွေးမှ မြေပွေးနှင့် မြေပွားကိုမျိုးစိတ်များ ခွဲခြားစစ်ဆေးနည်းသုတေသနများကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ရောဂါကုသမှု လျင်မြန်စေရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ မြေစိမ်းမီးခြောက် မြေဆီပ်ခြေဆေး စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်မှု သုတေသနကို ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြေစိမ်းမီးခြောက် အကျိုးခံစားရသော လူနာများအတွက် မြေဆီပ်ခြေဆေးတီထွင်ထုတ်လုပ်ရန် လိုအပ်သော သုတေသနဆောင်ရွက်မှု အချက်အလက်များ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ မြေပွေးအဆိပ်အိတ်မှု အဆိပ်မျိုးရိုးစိမ့်များကို လေ့လာခြင်းအားဖြင့် ပါဝင်သော မြေဆီပ်ပစ္စည်းနှင့် မြေဆီပ်ထွင်ပါဝင်သော ပရိုတင်းအိုင်ဇင်းများ၏လုပ်ဆောင်မှု (Function)များ စီကူမှုအပေါ် သက်ရောက်မှုများကို သိရှိရပြီး မြေကိုက်ခံလူနာများအတွက် ဆေးဝါးသစ်များ စေ့ထုတ်နိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း အကျိုးပြုစေမည့်မြေပွေးပညာရှင်များအဖွဲ့အစည်း (ရန်ကင်းမြို့နယ်) တွင် စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

ဇာတိပညာ ဂုဏ်မာနနှင့်

- ကိုယ့်ထီးကိုယ်နန်း ကိုယ့်ကြန့်နင်းနှင့် လန်းလန်းစွာ ရှိခဲ့ရာမှ လွန်စွာဆိုးယုတ် ကုပ်သွေးစုပ်၍ မဟုတ်တရား လှည့်စားအကွတ် သက်ခိုလေရ ကျွန်ဘဝ၌ အောက်ကျွန်နစ်ခဲ့ဖူးပြီ...။
- ယခုသောခါ၊ ကြုံခဲ့ရမှ ယုတ်မာရမ်းကား၊ ဗာလများက ဘုရားကျောင်းကန်၊ ဖျက်ကြပြန်သော်

မြန်မာရပ်ခြေ ခိုမှီနေ၍ ရေကြည်သောက်လျက်၊ ကျေးဇူးဆက်ကို ဖျေချကုရမ်းကား၊ မိစ္ဆာများတည့် ခါးသီးလွန်းစွာ၊ ကြုံရပါပြီ ရင်နာ ခံခတ်လွန်စွာတည်း...။

- နိုင်ငံအရပ်၊ ပေါက်နှင့်ကျေးသို့ ရှုပ်ထွေးခါခါ၊ ခက်ပေပြောမို့ ယုတ်မနေ၊ တိုက်ရေးကြယ်ကြယ် ပရိယာယ်ဖြင့် ဘယ်ဝယ်ရန်သူ၊ နာလန်မထွေအောင် ယုတ်စစ်စစ်ရေ၊ သွေးမအေးမို့

- ကြေးကြော်လက်တွဲ၊ တိုက်ထုတ်နွဲ့မို့၊ ဆိုးစမမြင်၊ မည့်ချင်နှင့် မှုသွင်ကွဲများ၊ ကျူးသူများဟု ပိုင်းခြားသိကာ၊ နို့ထပ်လေရာ သူငယ်အစ၊ ပါဝင်ကြလေရာ မြန်မာ့ချုပ်ခြာ၊ ထိပါးလာ-ဟု မုန့်စွာလှုပ်နှိုး၊ သိကြင်တိုး၍ အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာနှင့် ချုပ်ခြာတည်လျက်၊ ပဲ့မထွက်အောင် တွဲလက်ခိုင်ကျည်၊ မိမြန်ပြည်တွက် ကိုယ်စိတ်ကိုပင် တကြို့...။

ဘိုမျိုး(ရွှေဘို)

စောမျက်နှာ ၁၆ မှ စတင်ပုံနှိပ်ထားသော အဆင့်မြင့် မော်လီကျူးသုတေသနဇာတ် (Advanced Molecular Research Centre) ဓာတ်ခွဲခန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ရာမှ ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် (၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အတွက် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အစီအစဉ်တစ်ခု ထည့်သွင်းထားရှိပါသည်။ ယင်းစင်တာကို ခေတ်မီ နည်းပညာနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူ ပြုပစ္စည်းများအသုံးပြု၍ ငှက်များရောဂါ အသည်း အဆေးအသားပါရောဂါ တီထွင်ဆန်းစစ်ခြင်း၊ ရောဂါများအတွက် သုတေသနများ ပိုမိုဆန်းစစ်နိုင်ရန်နှင့် မြန်မာပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေရန် တို့တွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှု

ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ်မှ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအား မြန်ကြည့်လျှင် အောင်မြင်မှုအသီးအပွင့်များစွာ ရရှိဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ စင်တာ၏ သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာပိုမိုမူ (Information Technology Facility) ကို အသုံးပြု၍ ကွန်ပျူတာတစ်ခုများကိုလည်း ပိုမိုပေးပို့၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ တီဘီ၊ အသည်းရောင် အသားဝါ၊ ငှက်ဖျားနှင့် အခြားကူးစက်ရောဂါများ ဆိုင်ရာ ကွင်းဆင်းလေ့လာမှုများနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်း အခြေပြု သုတေသနလေ့လာမှုများကို ကိုရီးယား အဖွဲ့အစည်းများအပြင် အခြားသော ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

စင်တာရှိ အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးနည်းပညာသုံး စက်ကိရိယာများကိုအသုံးပြု၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တီဘီဗတ်တီအီးယာရောဂါမျိုးရိုးစစ်ဆေးမှုလေ့လာမှုများကို ပေးပြန်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ပုံမှန်စစ်ဆေးမှုဖြင့် မမှန်ထုတ်နိုင်သည့် ဆေးယဉ်ပါးတီဘီရောဂါများကိုလည်း ယခုအခါ ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်ပြီဖြစ်ပါသည်။ အသည်းရောင်အသားဝါတီ ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကို တစ်နိုင်လုံးအထိစစ်ဆေးရာတွင် စစ်တစ်ဆက်ကလေး ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပေါ်မှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် အသည်းရောင်အသားဝါတီ ဗိုင်းရပ်စ်မျိုးရိုးစစ်ဆေးမှုနှင့်ဆိုင်သည့် ပျံ့နှံ့မှုအခြေအနေကို အစီရင်ခံစာ ဖြန့်ချိခဲ့ပါသည်။ ဆေးယဉ်ပါးငှက်ဖျားရောဂါ၏ မော်လီကျူးအဆင့်မြင့်ခြင်းနှင့် UltraSens Realtime PCR ဖြင့် ရောဂါလက္ခဏာမပြသော ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို ထောက်လှမ်းစစ်ဆေးနိုင်လည်း ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးသုတေသနဇာတ်မှ

သုတေသီပညာရှင်များ၏ သုတေသနဇာတ်မပေါင်း ၆၀ ကျော်ကို နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်းဂရုနယ် များတွင် ထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အတွက် အရည်အသွေးမြင့်မားပြီးအကျိုးရှိစေမည့် သုတေသနတွေ့ရှိချက်များ၊ ပိုမိုဆန်းသစ်လာသော ကူးစက်ရောဂါဆိုင်ရာ ရောဂါရှာဖွေရေးနည်းပညာများနှင့် ကူးစက်ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ နည်းပညာရပ်များကို မြန်မာ-ကိုရီးယား ပူးတွဲစတမ်းတင်ပညာရှင်နှင့် သုတေသနညီလာခံများတွင် တင်ပြခဲ့ကြပြီး ကုသရေးနှင့် ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများကို များစွာအထောက်အကူပြုခဲ့ပါသည်။

စံနမူနာအဆင့်မြင့်မော်လီကျူးသုတေသနဇာတ်တစ်ခုစီအပေါ်လောစေရေးအတွက် ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာဆိုင်ရာအပိုင်ခံများ၊ လမ်းညွှန်ချက်များ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းစံနမူနာဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဌာနအတွင်းအသုံးပြုနိုင်ရန် ရေးသားပြင်ဆင်ခြင်း၊ လက်တွေ့လေ့ကျင့်ရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို အခါအားလျော်စွာပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးနည်းပညာများကို ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းကြီးငွေ့ကုသကုသကုသကို အခြားဌာနများမှ ပညာရှင်များနှင့် နည်းပညာရှင်များအား မျှဝေပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ဆေးတက္ကသိုလ်နှင့် ဆေးနိမ့်ပညာတက္ကသိုလ်များ၏ ပါရဂူနှင့် ဓာတုသိပ္ပံဘွဲ့ရရှိသူများအတွက် သင်ကြားရေးဓာတ်ခွဲခန်းတစ်ခုအဖြစ်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း စင်တာရှိ အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးနည်းပညာ ရောဂါရှာဖွေရေး အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ပစ္စည်းများအသုံးပြု၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလအထိ COVID-19 RT-PCR ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးမှုများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ဓာတ်ခွဲခန်းများတစ်သိန်း ခန့်ကို စစ်ဆေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ စင်တာ၏ ဇီဝလုံခြုံမှု အဆင့် (၂)အထက်ရှိ ဓာတ်ခွဲခန်းကို အသုံးပြု၍ Gene Sequencing ကိုများနှင့် မြန်မာမူရင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲများ၏ Genome Sequencing ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေပါသည်။ ယခုအခါအထိ ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးစိစ်စစ်ခြင်း စစ်ဆေးမှုပေါင်း ၃၀၀ ကျော်ကို ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပျံ့နှံ့နေသော ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးစိတ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်အမျိုးမျိုးကို ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းကြီးငွေ့ကုသကုသကုသကို အသုံးပြု၍ သိရှိရန် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းကြီးငွေ့ကုသကုသကုသကုသ တွင် ဖြစ်ပေါ်နေနိုင်ခဲ့ပါသည်။

တစ်ခုဖြစ်သည့် ဆေးယဉ်ပါးတီဘီရောဂါအတွက် သုတေသနတွေ့ရှိချက်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့မှ သုတေသီပညာရှင်များ ပါဝင်ဆွေးနွေးပွဲ "Myanmar-Korea Joint Symposium (2024) - Combating Drug-Resistant Tuberculosis" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပညာရှင်ဆိုင်ရာ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ညီလာခံပွဲတီယာရီတွင် ယနေ့ခေတ်အခါ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းအဖြစ်များသော မဟာဇက်တစ်သော ရောဂါများဖြစ်သည့် သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ အလွန်ရောဂါများအတွက် ဝါရင့်သမားဆောင်ကြီး ဆေးပညာရှင်များက ပါဝင်ဆွေးနွေးပွဲ "မဟာဇက်တစ်သောရောဂါများအား ကာကွယ်ခြင်း၊ ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည့် သည့်လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာဆွေးနွေးခြင်း - Non-Communicable Diseases: Prevention, Promoting Control and the Way Forward" ပညာရှင်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကိုလည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မဟာဇက်တစ်သောရောဂါတစ်ခုဖြစ်သည့် ကင်ဆာရောဂါဖြစ်သည့် ပြည်တွင်းပညာရှင်များ သာမက ပြည်ပပညာရှင်များလည်း ပါဝင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ညီလာခံတက္ကဋ္ဌမြောက်ရက်တွင် "ဆေးနမူနာစံနမူနာပညာရှင်များ၏ ကျောင်းများ၏ အရည်အသွေးအဆင့်မြင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ - Quality Assurance in Health Professional Education: Process, Partnerships and Readiness" ပညာရှင်ဆိုင်ရာနှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင်လည်း ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဆေးနှင့်ဆေးနိမ့်ပညာရှင်များကပါ ပါဝင်ဆွေးနွေးပွဲ အရည်အသွေးအဆင့်မြင့်တိုးမြှင့်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ညီလာခံပွဲတီယာရီတွင် ယနေ့ခေတ်အခါ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းအဖြစ်များသော မဟာဇက်တစ်သော ရောဂါများဖြစ်သည့် သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ အလွန်ရောဂါများအတွက် ဝါရင့်သမားဆောင်ကြီး ဆေးပညာရှင်များက ပါဝင်ဆွေးနွေးပွဲ "မဟာဇက်တစ်သောရောဂါများအား ကာကွယ်ခြင်း၊ ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည့် သည့်လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာဆွေးနွေးခြင်း - Non-Communicable Diseases: Prevention, Promoting Control and the Way Forward" ပညာရှင်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကိုလည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မဟာဇက်တစ်သောရောဂါတစ်ခုဖြစ်သည့် ကင်ဆာရောဂါဖြစ်သည့် ပြည်တွင်းပညာရှင်များ သာမက ပြည်ပပညာရှင်များလည်း ပါဝင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆေးနမူနာစံနမူနာပညာရှင်များ၏ ကျောင်းများ၏ အရည်အသွေးအဆင့်မြင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ - Quality Assurance in Health Professional Education: Process, Partnerships and Readiness" ပညာရှင်ဆိုင်ရာနှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင်လည်း ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဆေးနှင့်ဆေးနိမ့်ပညာရှင်များကပါ ပါဝင်ဆွေးနွေးပွဲ အရည်အသွေးအဆင့်မြင့်တိုးမြှင့်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ညီလာခံပွဲတီယာရီတွင် ယနေ့ခေတ်အခါ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းအဖြစ်များသော မဟာဇက်တစ်သော ရောဂါများဖြစ်သည့် သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ အလွန်ရောဂါများအတွက် ဝါရင့်သမားဆောင်ကြီး ဆေးပညာရှင်များက ပါဝင်ဆွေးနွေးပွဲ "မဟာဇက်တစ်သောရောဂါများအား ကာကွယ်ခြင်း၊ ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည့် သည့်လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာဆွေးနွေးခြင်း - Non-Communicable Diseases: Prevention, Promoting Control and the Way Forward" ပညာရှင်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကိုလည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မဟာဇက်တစ်သောရောဂါတစ်ခုဖြစ်သည့် ကင်ဆာရောဂါဖြစ်သည့် ပြည်တွင်းပညာရှင်များ သာမက ပြည်ပပညာရှင်များလည်း ပါဝင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

အလေးထား ကြိုးပမ်း သုတေသနပညာရှင်များ၏

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ဝန်းကျင်လေထုအရည်အသွေး လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၆

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဝန်းကျင်လေထုအရည်အသွေးအခြေအနေအား လေ့လာဆန်းစစ်နိုင်ရန်အတွက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနနေပြည်တော်ခရိုင်/ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ သတ်မှတ် Sampling Point နေရာများတွင် ဝန်းကျင်လေထုအရည်အသွေးကို Environmental Perimeter Air Station (EPAS) - Haz-Scanner၊ Air Quality Monitoring Station (AQM-65)၊ Scentroid (SL - 50 Scential)၊ Aeroqual (Series - 500 Portable Air Quality Monitor)၊ AQMesh (Dust Analyzer - 1941150)၊ (Gas Analyzer - 1940150)၊ Portable Beta Attenuation Mass Monitor (BAM 1022)၊ Air Quality Monitoring Station (AQMS) နှင့် Continuous Particulate Monitor များအသုံးပြု၍ Particulate Matter 2.5 (PM_{2.5})၊ Particulate Matter 10 (PM₁₀)၊ Sulphur Dioxide (SO₂)၊ Nitrogen Dioxide (NO₂)၊ Ozone (O₃) နှင့် Carbon Monoxide (CO) စသည့် အဓိက Parameter များကို ပုံမှန်တိုင်းတာပြီး လေ့လာဆန်းစစ်လျက်ရှိပါသည်။

စဉ်	ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ/ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တိုင်းတာသည့်နေရာ	တိုင်းတာသည့် Parameter များ					
		၂-၅ မိုက် ချွန် အရွယ် ရှိသော အမှုန် အများ များ	၁၀ မိုက် ချွန် အရွယ် ရှိသော အမှုန် အများ များ	ဆာ လာစ ငွေ့ အောက် ဆိုက်	နိုက် ထရို ဂျင်ဒိုင် အောက် ဆိုက်	ဆို ဇုန်း	ကာ ဗွန် ဖို နောက် ဆိုက်
၁	ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်						
	ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ်	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
၂	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး						
	ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်						ကောင်းမွန်
	သာကေတမြို့နယ်	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
	တောင်ဒဂုံမြို့နယ်						ကောင်းမွန်
	သန်လျင်မြို့နယ်	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
	လှည်းကူးမြို့နယ်	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
၆	ရွှေပြည်သာမြို့နယ်						ကောင်းမွန်
၃	ဇနွှားတိုင်းဒေသကြီး						
	အရေပူမြို့နယ်	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
	မတ္တရာမြို့နယ်	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
	အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်	ခံနိုင်ရည် နည်းပါး သူများ အတွက် သာ ထိခိုက် နိုင်					ကောင်းမွန်
	ကျောက်ဆည်မြို့	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်
	မိတ္ထီလာမြို့						ကောင်းမွန်
၆	ပြင်ဦးလွင်မြို့	လက်ခံ နိုင်သော					ကောင်းမွန်

၄	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး				
	ဝ	ရဲစွဲမြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	
	၂	လဟယ်မြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	
	၃	ဟုမ္မလင်းမြို့		ကောင်းမွန်	
၅	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး				
	ဝ	ထားဝယ်မြို့		ကောင်းမွန်	
	၂	မြိတ်မြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	
၆	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး				
	ဝ	ပဲခူးမြို့		ကောင်းမွန်	
၇	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး				
	ဝ	မကွေးမြို့	ကောင်းမွန်	ကောင်းမွန်	
	၂	သရက်မြို့	ကောင်းမွန်	ကောင်းမွန်	ကောင်းမွန်
၈	ကရင်ပြည်နယ်				
	ဝ	မြစ်ကြီးနားမြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	
	၂	ဗန်းမော်မြို့		ကောင်းမွန်	
၉	ကရင်ပြည်နယ်				
	ဝ	ဘားအံမြို့		ကောင်းမွန်	
၁၀	မွန်ပြည်နယ်				
	ဝ	မော်လမြိုင်မြို့		ကောင်းမွန်	
၁၁	ရခိုင်ပြည်နယ်				
	ဝ	ကျောက်ပြာမြို့		ကောင်းမွန်	
	၂	သံတွဲမြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	
၁၂	ရှမ်းပြည်နယ်				
	ဝ	တောင်ကြီးမြို့		ကောင်းမွန်	ကောင်းမွန်
	၂	တာချီလိတ်မြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	
	၃	ကျိုင်းတုံမြို့	လက်ခံ နိုင်သော		
၁၃	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး				
	ဝ	ပုသိမ်မြို့	လက်ခံ နိုင်သော	ကောင်းမွန်	

လေထုအရည်အသွေးညွှန်းကိန်း (Air Quality Index - AQI)

0-50	လေထုအရည်အသွေးကောင်းမွန်သောအဆင့်
51-100	လက်ခံနိုင်သော လေထုအရည်အသွေးရှိသည့် အဆင့်
101-150	ခံနိုင်ရည်နည်းပါးသောသူများအတွက်သာကျန်းမာရေးကိုထိခိုက်စေနိုင် သောအဆင့်
151-200	ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်စေနိုင်သောအဆင့်
201-300	ကျန်းမာရေးကို အလွန်ထိခိုက်စေနိုင်သောအဆင့်
301-500	ကျန်းမာရေးအတွက် ဘေးအန္တရာယ်ရှိသောအဆင့်

လေထုအပူချိန်၊ လေတိုက်နှုန်း၊ လေတိုက်ခတ်ရာလမ်းကြောင်း၊ စိုထိုင်းမှု၊ မိုးရွာသွန်းမှု အခြေအနေ၊ မော်တော်ယာဉ်အသုံးပြုမှုအခြေအနေ၊ စက်ရုံများမှ ထုတ်လွှတ်အမိုးအငွေ့များ ထုတ်လွှတ်မှုအခြေအနေနှင့် ဝန်းကျင်လေထုအရည်အသွေးတိုင်းတာသည့်နေရာ အနီးဝန်းကျင်အခြေအနေတို့အပေါ် မူတည်၍ တိုင်းတာရရှိသည့် ဝန်းကျင်လေထုအရည်အသွေးလမ်းပတ်များသည် ပြောင်းလဲမှုရှိနိုင်ပါကြောင်း သုံးသပ်ရရှိပါ သည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန

❖ ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည် နှင့်အညီ ပညာတတ်မြောက်ထားမှသာ ဘဝရပ်တည်ရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင် မည်ဖြစ်...

❖ ထို့ကြောင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ ပညာရည် မြှင့်တင်ရေးကို ဦးစားပေးအားပေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ထွန်းက ဝမ်းမြောက်စွာ ပြောကြားခဲ့သည်။) ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (၁) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီနဲ့ဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ပတ်သက်သည့် အခြေခံမူဝါဒ ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (၂) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (၃) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်နိုင်ငံလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (၁) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာပူလုံခြုံရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျင့်ဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေမြှုပ်ရေးကို ဖော်စပ်နည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်ဆောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (၂) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပိုမိုကုန်ကြွေးမြှုပ်နိုင်ရေး။
 - (၃) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှုပ်နှံတင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသာ ပြည့်ပေသို့တင်ပြီးနိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (၁) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (၂) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူအားလုံး အကျင့်ဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (၃) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး လေငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



မချမ်းဘောမြို့နယ်၌ ဒေသထွက်သီးနှံတစ်ခုဖြစ်သော နှန်ကောရိုး (ခေါ်)တင်းကောသီးမှ စားသုံးဆီများ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်ထုတ်ယူလျက်ရှိ

မချမ်းဘော ဇန်နဝါရီ ၁၆

အတွင်းရှိ တောတောင်ယာများတွင် သဘာဝအလျောက် ပေါက်ရောက်တတ်ပြီး အချို့ကလည်း တောင်ယာခြံစည်းရိုးများ၊ အိမ်ခြံစည်းရိုးများတွင် စိုက်ပျိုးကြသော အပင်မှရရှိခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းအပင်သည် ထန်ပင်၊ ပေပင်တို့နှင့်သဏ္ဍာန်တူပြီး စတင်စိုက်ပျိုးချိန်မှ နှစ်ပေါင်း ၁ နှစ်ကျော်ကာလသို့ ရောက်ရှိချိန်မှသာ အသီးများ စတင်သီးလာသည့် နှစ်ရက်သီးပင် အမျိုးအစားဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တင်းကောသီးများသည် နိုင်ငံတော်လွှတ်တော်ရင့်မှည့်ပြီး အသီးများ ရင့်မှည့်လာချိန်တွင် စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၃ ❖

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေး ပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲဝင် ၁၂ သင်းဖြင့် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၆

မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်သည် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၂ သင်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်သည် နောက်ဆုံးကျင်းပသည့် ၂၀၂၄ ရာသီတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သည့် အသင်းအရေအတွက်အတိုင်း ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း အပါအဝင် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်၊ ဟံသာတော်ယူနိုက်တက်၊ အားကောင်း၊ စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၃ ❖



၂၀၂၄ ရာသီ MNL ချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း။

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အစွဲအစည်းအသီးသီးမှ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်များထုတ်ပြန်

ထုတ်ပြန်ချက် ၈၁ ၈၀

လျှိုင်းကော်မြို့ရှိ သမိုင်းဝင် မြို့နယ်ရွှေစေတီတော်ကို KNPP အကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ဖျက်ဆီး

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၈၅

အဲဗာတန်နှင့်ခရစ္စတယ်ပဲလော့စ် ပါဝင်သည့် အက်ဖ်အေဖလား တတိယအဆင့် ပြန်ကန်ပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်



ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က အဲဘာတန်နှင့် ခရစ္စတယ်ပဲလော့စ်အသင်းတို့ ပဲလော့စ်အိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားစဉ်။

ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် အဲဘာတန်နှင့် ခရစ္စတယ်ပဲလော့စ်၊ ဘလက်ပူးလ်နှင့် နော်တင်ဟမ်ဖော့ရက်စ် ဘရစ္စတိုးလ်ရှိစာနှင့် နေ့စဉ်ချိန် အသင်းတို့၏ အက်ဖ်အေဖလား ပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့် ပြန်ကန်ပွဲစဉ်များကို တစ်ချိန်တည်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က ခရစ္စတယ်ပဲလော့စ်အိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သော ပွဲစဉ်တွင် ပဲလော့စ်အသင်းသည် တစ်ယောက်လျှော့ အဲဘာတန်အသင်းကို ဂိုးမရှိသရေကျခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ ၀